
Protokół Nr 43/2011  

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy  

w dniu 23 listopada 2011 r.  
   

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta – Ludwik Ekiert, Wicestarosta – p. Lech 

Brzozowski, członkowie Zarządu: p. Robert Radzymiński, p. Waldemar Słupski, p. Janusz 

Kwiatek oraz Skarbnik Powiatu – p. Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – p. Elżbieta Bieniek, 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – p. Aleksandra Nowogórska i Kierownik Wydziału 

Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji – p. Sławomir Knapiński, zgodnie z załączoną 

listą obecności. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Starosta.  

 

Porządek obrad: 

I. Powiatowy Urząd Pracy: 

1.  Informacja o funkcjonowaniu jednostki w 2012 roku. 

II.  Wydział Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji: 

1. Wybór trybu powołania Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych i 

Ogólnokształcących w Jagarzewie. 

2. Uzgodnienie odpowiedzi w sprawie apelu Rady Miejskiej o dofinansowanie 

inwestycji gminnej. 

III. Wydział Finansowy: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia sposobu 

przeprowadzenia kontroli zarządczej w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

w Nidzicy. 

2.  Wybór banku do obsługi finansowej powiatu. 

 

Ad. I. 

Do posiedzenia dołączyła p. Aleksandra Nowogórska.   

 

Pan Starosta podkreślił, że na rok 2012 jest najtrudniejszy budżet od 5 lat. Wszystkie  

jednostki podległe są w trudnej sytuacji, w PUP zmniejszono budżet o 277.000 zł. Ma 

zaproszenie na 1 grudnia na Konwent, gdzie zaplanowano podjęcia stanowiska w sprawie cięć 

w Urzędach Pracy. Dodał, że po rozmowie z dyrektor PUP i Panem Wicestarostą, jeszcze raz 

przeanalizował budżety jednostek. Z zestawienia wynika, że potrzeba by 46.464.000 zł. 

Dochodów mamy 35.047.000 zł. Brakuje zatem 11.697.000 zł.  

p. Renata Mróz uściśliła, że w placówkach oświatowych braki wynoszą 1.892.000 zł, 

natomiast w pozostałych (Starostwie, PUP, PZD, PCPR) – 9.804.000 zł. 

Pan Starosta podał, że w Starostwie i Radzie Powiatu obcięto 2.161.937 zł, w PZD – 

5.900.310 zł (zostały środki tylko na jedną drogę), w PCPR – 1.464.805 zł. Sytuacja będzie 

bardzo trudna, jeśli Rząd zasądzi więcej dzieci do rodzin zastępczych. Nie ma środków na 

pieczę zastępczą. 

p. Aleksandra Nowogórska przedstawiła pismo, które skierowała do Zarządu i Rady 

Powiatu, przedstawiające sytuację, jaka nastąpi w Powiatowym Urzędzie Pracy, przy 

zmniejszonym o 227.000 zł budżecie jednostki na 2012 rok.( Pismo w dokumentach Rady 

Powiatu.) 

Pan Starosta zwrócił uwagę, że najmniej uszczuplono budżet PUP. Podkreślił, że od 1 

stycznia w Starostwie na początek zmniejszy się zatrudnienie o 3 etaty, bez konieczności 

wypowiadania pracy, czy wypłaty odpraw. Stwierdził, że każda z jednostek musi mądrze 

podejść do problemu, tak, żeby przejść przez trudny okres jak najmniej boleśnie. Rząd szuka 

oszczędności najpierw w samorządach. Nie mamy takich możliwości, jak gmina, bo nie 

pobieramy podatków, nie mamy nieruchomości na sprzedaż. Nasze dochody są niewielkie. 
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Dodał, że nowe zadanie – przejęcie ściągniętych samochodów, może nas kosztować kilkaset 

tysięcy złotych. Zaplanowana jest tylko jedna inwestycja, którą musimy dokończyć, ponieważ 

otrzymaliśmy na nią dotację. Sytuacja jest katastrofalna, nie spodziewał się tak dużego 

obniżenia dotacji i subwencji. Ma nadzieję, że w ciągu roku zostaną podwyższone. Uważa, że 

szkoły również mogą się zderzyć z tą sytuacją. Wszystkim będzie dużo gorzej. Nie planuje się 

też żadnych podwyżek. Dodał, że nie można wziąć kredytu, bo w 2014 r. nie zmieścimy się 

we wskaźnikach.  

Pan Wicestarosta zaznaczył, że nie można kredytować bieżącej działalności. 

Pan Starosta zaznaczył, że trzeba być mocno zdyscyplinowanym i jakoś przetrwać ten 

trudny czas. Apeluje do kierowników jednostek o jak najskromniejsze przetrwanie roku.  

p. Renata Mróz zaznaczyła, że Zarząd kilkakrotnie analizował paragrafy w jednostkach. 

Jest spadek dochodów bieżących. Wystarczyłoby środków, gdyby finansowanie było na 

poziomie tegorocznym. O 300 000 zł mamy mniej środków z Funduszu Pracy na 

wynagrodzenia PUP. Na funkcjonowanie PUP i PCPR była dotacja od Wojewody. W 2003 r. 

zlikwidowano część dotacji przenosząc na zadania powiatu. Obecnie również subwencja jest 

dużo niższa. 174.000 zł na rodziny zastępcze (mamy 1.500.000 zł potrzeb). 

Pan Starosta stwierdził, że żeruje się na samorządach, a to jedyne organizmy, które 

pracowały na rzecz kraju.  

p. Robert Radzymiński potwierdził, że powiaty są w najgorszej sytuacji. 

Pan Starosta podkreślił, że w każdym dziale były cięte środki. Zarząd zmuszony był 

wykreślić 250.000 zł na remont bloku operacyjnego i  250.000 zł poręczenie dla ZOZ, bo 

zabrakło na to środków.  

p. Aleksandra Nowogórska za pracownikami PUP zapytała, dlaczego w PUP musi 

odejść 20% załogi? 

Pan Starosta stwierdził, że można oszczędzać na różne sposoby. Jest 227.000 zł mniej, 

niż potrzeba, więc jak to zrobić menager jednostki powinien wiedzieć. Dodał, że 2.161.000 zł 

zabrakło Starostwie. Radni mają malutkie diety, płace – bez podwyżek. Prosił Zarząd, żeby 

zdjąć opracowania dokumentacji na inwestycje drogowe. Ma nadzieję, że Rząd po naciskach, 

zmieni trochę politykę. 

p. Aleksandra Nowogórska zaznaczyła, że wszystkie możliwe oszczędności nie dadzą 

brakującej kwoty. Pozostają same wynagrodzenia. Oszczędzając na jednym etacie ma 18.000 

zł. Podkreśliła, że za nią stoi cała załoga. To, że wycofano konkurs, to nie ból, bo nikomu nie 

wręcza się wypowiedzenia. Żeby osiągnąć przedstawione oszczędności, musi podejmować 

działania od 1 grudnia br.  

Pan Starosta zapytał, czy PUP nie funkcjonowałby bez wynajmowania pomieszczeń w 

GS? 

p. Aleksandra Nowogórska odparła, że funkcjonował, ale nie było wtedy standardów. 

Rozporządzenie mówi o tym, jak trzeba prowadzić zajęcia z bezrobotnymi. Zapytała, czy 

rezygnując z sali w GS, będzie miała zabezpieczoną salę na Klub Pracy? Zapytała też, czy 

Zarząd może zwiększyć budżet PUP, żeby nie musiała tylu pracowników zwalniać? 

Pan Starosta zapytał Panią Skarbnik, ile przyszło mniej subwencji. 

p. Renata Mróz podała, że jest mniej o ponad 300.000 zł. 

Pan Starosta odparł, że chcąc dać dla PUP, trzeba by komu innemu zabrać. Dodał, że są 

starania związków, konwentów, Marszałków, są naciski na Rząd, żeby zmienić ustalenia 

dotyczące Funduszu Pracy, pieczy zastępczej. Powiaty nie zgadzają się na to. Podkreślił, że 

obligują nas terminy uchwalenia budżetu, a dochody powiatu są minimalne. 

p. Aleksandra Nowogórska prosiła o wytyczne. 

Pan Starosta oczekuje dostosowania się do projektowane sumy. Wszyscy stają przed 

takim dylematem.  

Pan Wicestarosta zaznaczył, że w niektórych urzędach pracy nie utworzono nowych 

stanowisk pracy, nie zatrudniano kolejnych pracowników. 
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p. Aleksandra Nowogórska zaznaczyła, że w niektórych stworzono nowe centra. Starała 

się wprowadzić nowe standardy minimalnym kosztem. 2 osoby są w projekcie finansowane. 

Pan Wicestarosta uważa, że trzeba się dostosować do realiów.  

p. Aleksandra Nowogórska zaznaczyła, że te decyzje bardzo mocno wpłyną na pracę 

urzędu. Dzięki Funduszowi Pracy potężne środki przechodzą do ludzi będących w 

najtrudniejszej sytuacji – bez pracy. Ten urząd jest potrzebny dla ludzi.  

Pan Wicestarosta zaznaczył, że nie likwiduje się urzędu. Polityka Państwa jest taka, że z 

samorządów robi się kozły ofiarne. Wcześniej nie było tego, że dochody bieżące musza się 

równać wydatkom bieżącym. Nakładają się na tę sytuację również zadania bez pokrycia 

finansowego, budżet ograniczają jeszcze wskaźniki.  

Pan Starosta zaznaczył, że nie może być tak, że na PUP damy, a komu innemu trzeba 

będzie zabrać. Budżet został rozsądnie podzielony.  

p. Aleksandra Nowogórska prosiła, żeby zmniejszyć braki w PUP chociaż o połowę. 

Nie słyszy, żeby były wypowiedzenia w innych jednostkach. Z rzeczówki mogą zejść. To nie 

były tak  dotkliwe oszczędności, jak tu. 

p. Robert Radzymiński stwierdził, że Rząd się nie przejmuje, tylko obcina pieniądze, a 

samorządy muszą decydować o budżetach. Musimy solidarnie we wszystkich jednostkach 

robić oszczędności, ciąć na płacach. Proponował może tych zwolnionych pracowników  

zatrudnić na projekty. 

p. Aleksandra Nowogórska zaznaczyła, że nie może zatrudnić byłych pracowników na 

projekty, wg standardów musiałyby to być nowe osoby. Dodała, że z Funduszu Pracy była 

obsługa, dofinansowanie do płac. Te 7% pokrywało 50% zatrudnienia w PUP. Stwierdziła, że 

może dobrze byłoby wystąpić do Wojewody, Marszałka, sygnalizować na czym polegają 

problemy. Podejmie się przygotowania pisma. Wyraziła prośbę, aby wysłać taki sygnał z 

powiatu. 

Pan Starosta zaznaczył, że będzie o tym mowa na Konwencie Powiatów. Każdy będzie 

o tym mówić. Wszyscy mają takie dylematy. Będzie ogólny protest  

Pan Starosta stwierdził, że projekt budżetu musi pozostać taki, jaki jest. Na dzień 

dzisiejszy nic nie może obiecać. 

 Pan Wicestarosta proponował nie zwalniać wszystkich od razu. Może na razie 3 osoby. 

Sugerował w ramach opłaty na PFRON poczynić oszczędności, zdobyć orzeczenia. 

p. Aleksandra Nowogórska odparła, że przy ogłaszaniu konkursów pisano, że mile 

widziane są osoby niepełnosprawne. 1 osoba z PUP była na komisji, ale uzyskała odmowę. 

Dodała, że nie potrzebuje prowadzenia za rękę, bo nie ma problemu z prowadzeniem budżetu. 

Zaznaczyła, że pieniądze z Funduszu Pracy są potężne, co powoduje podpisywanie masy 

umów, refundacji. Nikt nie żartuje z pracy. Są to wydatki po 500, 600 zł, codziennie, na 

1.000.000 zł miesięcznie. To wiele operacji finansowych. Prosi o bardzo poważne 

potraktowanie tej prośby. Prosiła, aby do końca tygodnia Zarząd rozważył zmniejszenie o 

połowę niedoszacowania PUP. 

p. Renata Mróz uściśliła, że do końca listopada trzeba wręczyć wypowiedzenia, żeby 

miały bieg od początku grudnia. 

 

p. Aleksandra Nowogórska opuściła salę obrad., a dołączyła p. Sławomir Knapiński.  

 

 Ad. II. 

p. Sławomir Knapiński poinformował, że dyrektorowi Zespołu Szkół Rolniczych i 

Ogólnokształcących 31 stycznia 2012 r. kończy się 5-letnia kadencja. Dyrektor zamierza 

odejść na emeryturę. Proponował przedłużyć dyrektorowi kadencję do końca sierpnia, a w 

lipcu ogłosić konkurs na dyrektora szkoły.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do tej propozycji. 
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Pan Starosta p. Sławomir Knapiński przeczytał odpowiedź na apel Rady Miejskiej w 

sprawie dofinansowania inwestycji gminnej w ciągu drogi wojewódzkiej.  

Pan Wicestarosta stwierdził, że ostatnie zdanie należałoby zmienić, żeby nie była to 

ostateczna decyzja. Jeżeli poprawi się sytuacja finansowa powiatu, wniosek poddany zostanie 

ponownej analizie. 

Ustalono, że Pan Starosta w imieniu Zarządu podpisze tę poprawioną odpowiedź 

dla Rady Miejskiej. 

 

Ad. III. 

Pan Starosta poinformował, że zbliża się konie obsługi finansowej budżetu powiatu 

przez Bank Spółdzielczy. Na ogłoszenie zgłosiły swoją ofertę cztery banki: Bank 

Spółdzielczy, BGŻ, PKO S.A., i  PKO B.P.   

p. Renata Mróz przedstawiła oferty banków i korzyści z nich wynikające dla powiatu. Z 

analizy ofert wynika, że najkorzystniejszą ofertę złożył Bank Spółdzielczy w Nidzicy.  

Wobec powyższego, do obsługi finansowej budżetu powiatu Zarząd jednogłośnie 

wybrał Bank Spółdzielczy w Nidzicy. 

p. Renata Mróz omówiła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

sposobu przeprowadzenia kontroli zarządczej w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w 

Nidzicy. Zmiana polega na dopisaniu do składu komisji audytora, który sprawdzi jednostkę 

pod względem organizacji pracy. 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 119/2011 w sprawie zmiany 

uchwały Nr 85/2011 Zarządu Powiatu w Nidzicy z dnia 30 sierpnia 2011 roku w sprawie 

określenia sposobu przeprowadzenia kontroli zarządczej w Poradni Psychologiczno - 

Pedagogicznej w Nidzicy. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Pan Starosta zamknął posiedzenie Zarządu. 

Na tym zakończono protokół. 

Protokołowała: 

M. Wojtaszewska 

 

 

 

 

 

 

 


